
 
Protokół nr XXXVI/22 

z XXXVI Sesji Rady Powiatu Częstochowskiego 
odbytej w dniu 21 kwietnia 2022 roku  

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Częstochowie   
 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Kubat o godz. 10:03 otworzył obrady XXXVI 

Sesji witając radnych i pozostałych uczestników.  

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady A. Kubat oświadczył, że w posiedzeniu uczestniczy 24 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 25 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Radna nieobecna 

Katarzyna Kapica 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że radni otrzymali porządek obrad wraz z 

zawiadomieniem o sesji za pośrednictwem systemu eSesja. Zapytał, czy są uwagi i 

propozycje zmian.  

 

Członek Zarządu H. Kasiura wniósł o wprowadzenie do porządku obrad punktu "Ocena 

zasobów pomocy społecznej", gdyż zgodnie z ustawą o pomocy społecznej na Radzie 

powiatu ciąży obowiązek przyjęcia tejże oceny.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad punktu "Ocena zasobów pomocy społecznej", jako pkt 12. Kolejne numery 

zmieniają się odpowiednio.  

 

Rada Powiatu w obecności 24 radnych jednomyślnie: 24 głosami „za” przyjęła ww. 

wniosek.   

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Wprowadzenie do porządku obrad "Oceny zasobów pomocy społecznej" jako pkt. 12.  

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena 

Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta 

Wierzbińska, Adam Wochal 

 

NIEOBECNI (1) 

Katarzyna Kapica 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów dalszych poddał pod głosowanie 

porządek obrad wraz z przegłosowaną poprawką. 

 

Rada Powiatu w obecności 24 radnych: jednomyślnie 24 głosami „za” przyjęła porządek 

obrad. 
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Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie porządku obrad. 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena 

Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta 

Wierzbińska, Adam Wochal 

 

NIEOBECNI (1) 

Katarzyna Kapica 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XXXVI Sesji i powitanie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.   

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

6. Informacja z działalności Starosty i Zarządu w okresie międzysesyjnym.  

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnego na terenie powiatu 

częstochowskiego w 2021 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2022 – 2028. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2022 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania skarbnika powiatu częstochowskiego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania skarbnika powiatu częstochowskiego. 

12. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

13. Korespondencja Rady Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

14. Wnioski i oświadczenia radnych; komunikaty.  

15. Zamknięcie obrad XXXVI Sesji. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że protokół nr XXXV/22 z sesji w dniu  

31 marca 2022 roku był udostępniony w Biurze Rady oraz w systemie eSesja, a także został 

wyłożony przed niniejszą sesją. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są uwagi do protokołu. W związku z ich 

brakiem poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu w obecności 24 radnych jednomyślnie: 24 głosami „za” przyjęła protokół nr 

XXXV/22. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena 

Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta 

Wierzbińska, Adam Wochal 

 

NIEOBECNI (1) 

Katarzyna Kapica 
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Ad. 5 

Na wniosek Przewodniczącego Rady w uzgodnieniu z klubami radnych do Komisji Uchwał  

i Wniosków zaproponowano radnych: 

1. Robert Knysak 

2. Adam Wochal 

 

Rada Powiatu w obecności 24 radnych jednomyślnie: 24 głosami „za” powołała Komisję 

Uchwał i Wniosków w ww. składzie. 

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena 

Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta 

Wierzbińska, Adam Wochal 

 

NIEOBECNI (1) 

Katarzyna Kapica 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Ad. 6  

Starosta K. Smela przedstawił sprawozdanie z działalności Starosty i Zarządu za okres 

międzysesyjny od dnia 31 marca 2022 roku obejmujące zagadnienia omawiane na 

posiedzeniach Zarządu, w tym podjęte uchwały. Sprawozdanie zawiera informację o 

zadaniach realizowanych przez poszczególne wydziały Starostwa i inne jednostki 

organizacyjne powiatu. Szerzej odniósł się do kwestii: 

 Sytuacja związana z przyjmowaniem uchodźców i udzielaniem pomocy w związku z 

działaniami wojennymi na Ukrainie. Sytuacja cały czas jest monitorowana. 

Uchodźców nie przybywa, ani nie ubywa.  

 Uruchomienie procesu wprowadzania nowych kierunków kształcenia zawodowego 

związanych z energetyką w szkołach powiatu. 

 Stanowisko powiatu wobec propozycji gm. Rędziny odnośnie wprowadzenie do planu 

zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Kościelec nowej drogi o 

charakterze powiatowym. Powiat ze względu na przewidywane koszty proponuje, aby 

nadać jej charakter wojewódzki.  

 Funkcjonowanie transportu publicznego w pierwszym kwartale br., w tym 

postulowane ze strony samorządów i przewoźników korekty ze względu na trudną 

sytuację na rynku paliwowym i energetycznym.  

 Pierwsza konferencja on-line 3 powiatów: częstochowskiego, bodeńskiego, 

kołomyjskiego.  

 Brak rozstrzygnięć w programie Polski Ład, co nie pozwala na prognozowanie 

wydatków i wkładu własnego, podobnie, jak wzrost cen paliw i energii. 

 Budowa węzłów przesiadkowych stanowiąca priorytet w funduszach europejskich dla 

Śląska na lata 2021-2027. Na terenie powiatu można zaproponować 4 takie węzły i na 

tyle jest przewidywane dofinansowanie.  

 Sytuacja związana z covid-19. W DPS w Blachowni stwierdzono ponowne ognisko 

zakażenia koronawirusem. Obecnie sytuacja jest opanowana.  

 Podziękowania dla wiceprzewodniczącego rady G. Dynera i członka zarządu  

A. Morzyka za zaangażowanie i udział w transporcie darów na Ukrainę.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
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Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady U. Całusińska zaapelowała do starosty: 

 o przedłożenie informacji nt. organizacji ogrodu botanicznego w Chorzenicach. Czy 

będą tam przeprowadzone nasadzenia drzew, krzewów i kwiatów oraz czy będą 

hodowane pszczoły, a także czy będą zatrudnieni ogrodnicy; 

 o uwzględnienie w kierunkach kształcenia powiatowych szkół zawodowych nowego  

kierunku - technik weterynarz. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził, że uwagi wiceprzewodniczącej rady są 

niezwykle cenne.  

 

Ad. 7 

Powiatowy Lekarz Weterynarii Andrzej Sosnowski przedstawił sprawozdanie z realizacji 

zadań Inspekcji w roku 2021 roku, w tym strukturę i dane statystyczne. Sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. Zakres działalności Inspekcji obejmuje 

zwalczanie chorób zakaźnych, ochronę zdrowia zwierząt, nadzór nad bezpieczeństwem 

produktów pochodzenia zwierzęcego oraz nad produkcją i obrotem paszami, a także 

ubocznymi produktami pochodzenia zwierzęcego na zasadzie monitoringu i kontroli. 

Działalność nadzorcza obejmuje także transporty żywności, gospodarstwa trzody chlewnej 

oraz żywność. Województwo śląskie, w tym powiat częstochowski jest ostatnim, które leży w 

strefie wolnej od afrykańskiego pomoru świń, oprócz gminy Koniecpol, która znalazła się w 

obszarze objętym ograniczeniami. W zeszłym roku pobrano około 5000 prób od zwierząt do 

badań kontrolnych w kierunku czynników zakaźnych. Nie stwierdzono żadnego przypadku 

choroby, która byłaby niebezpieczna dla populacji ludzkiej. W dwóch przypadkach 

stwierdzono salmonellę na fermie drobiu, gdzie podjęto stosowne działania. W br. 

sporządzone zostało opracowanie naukowe, w którym wymieniono 10 patogenów najbardziej 

niebezpiecznych dla populacji ludzkiej, gdzie SARS-CoV-2 znalazł się na pozycji drugiej. Na 

liście znalazły się też takie patogeny, jak wirus Marburg i Ebola, a numerem 1 jest wirus 

gorączki krwotocznej Lassa i tego się należy obawiać w obecnych możliwościach 

migracyjnych. Drugim czynnikiem niebezpiecznym dla populacji zwierząt, ale również dla 

populacji ludzi jest wirus wysoce zjadliwej grypy ptaków. W zeszłym roku powiat 

częstochowski obronił się przed wystąpieniem ogniska tej choroby, z tym, że część gminy 

Lelów była objęta obszarem zagrożonym, ponieważ w Szczekocinach pojawiło się ognisko. 

Powiat częstochowski udało się obronić, natomiast w województwie śląskim stwierdzono  

6 ognisk wysoko zjadliwej grypy ptaków. Czynnikiem patologicznym, który stwierdzono w 

ubiegłym roku była listeria monocytogenes, tj. patogen, który występuje w produktach 

pochodzenia zwierzęcego. W zeszłym roku w przeciwieństwie do lat poprzednich nie 

stwierdzono na terenie powiatu wystąpienia włośnia spiralnego, więc te dwa czynniki listeria 

monocytogenes i salmonella w stadach drobiu, to były dwa odnotowane czynniki 

niebezpieczne, ale sobie poradzono. 
 

Przewodniczący Rady A. Kubat podziękował za przedstawienie i doprecyzowanie 

informacji wyrażając podziw dla działalności Inspekcji.  

 

Powiatowy Lekarz Weterynarii A. Sosnowski nadmienił, że na terenie powiatu 

częstochowskiego istnieje 1,5 tys. gospodarstw, które utrzymują zwierzęta gospodarskie tj. 90 

stad trzody chlewnej, co w porównaniu z powiatem kłobuckim, który ma ich 700 stanowi 

istotną różnicę. W związku z tym zagrożenie afrykańskim pomorem świń jest automatycznie 

mniejsze. Gmina Koniecpol ze względu na ognisko została objęta obszarem z ograniczeniami, 

w którym występują najmniejsze restrykcje. Na jej terenie jest utrzymywanych tylko  
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jedenaście egzemplarzy trzody chlewnej, dlatego i pod tym względem można czuć się 

bezpiecznie. 

 

Starosta K. Smela zapytał o pierwszy patogen wymieniony w opracowaniu tj. wirus gorączki 

krwotocznej. 

 

Powiatowy Lekarz Weterynarii A. Sosnowski poinformował, że wirus gorączki 

krwotocznej Lassa nie występuje na terenie Polski, natomiast był notowany w Europie, 

zwłaszcza w Wielkiej Brytanii, gdzie ruch migracyjny jest bardzo duży. 80% populacji 

przechorowuje tę chorobę bezobjawowo, natomiast u 20% pojawiają się objawy gorączki  

krwotocznej, co wygląda mniej więcej tak, jak Ebolą w produkcjach filmowych, więc 

śmiertelność jest notowana w 100%. Źródłem gorączki krwotocznej są gryzonie, które  

swoimi odchodami zanieczyszczają pokarm ludzki i są drogą erogenną wdychane. Zakaźność 

wirusa jest bardzo duża i może się on błyskawicznie roznosić w populacji ludzkiej, tak jak 

SARS-CoV-2. Jest to również czynnik zoonotyczny, czyli przenoszący się ze zwierząt na 

ludzi. Dlatego też należy zachowywać ostrożność w kontaktach ze zwierzętami i spożywać 

pokarmy pochodzenia zwierzęcego z zatwierdzonych zakładów, bo przydomowe produkcje 

ekologiczne prowadzone bez żadnego dozoru stwarzają poważne zagrożenie np. gruźlicą, czy 

samonellozą. Stąd kontakt ze zwierzęciem zawsze powinien się zaczynać i kończyć na 

zabiegach higienicznych. W związku z tym przestrzega, aby zawsze zachowywać środki 

ostrożności, nawet z domowymi psami i kotami, bo one mogą być źródłem np. echinokokozy, 

czyli tasiemca i powodować poważne konsekwencje zdrowotne.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat podziękował Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii za 

działania wykonywane na rzecz bezpieczeństwa weterynaryjnego, dzięki którym czujemy się 

bezpieczni, także za sprawozdanie i za przestrogi. 

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację z realizacji zadań Powiatowego Lekarza 

Weterynarii w 2021 roku. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2022 – 2028 został 

radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XXXVI/263/2022 w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2021 – 2028: 22 głosami „za”, przy 

1 głosie „wstrzymującym się” .Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na 

lata 2022 – 2028 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, 

Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Jan 

Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Maciej Janowski 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Adam Markowski 

 

NIEOBECNI (1) 

Katarzyna Kapica 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie powiatu częstochowskiego na 2022 rok został radnym udostępniony w systemie  

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XXXVI/264/2022 w sprawie zmian w budżecie powiatu 

częstochowskiego na 2022 rok: 22 głosami „za”,  przy 1 głosie „wstrzymującym się” . 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2022 rok 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Adam Jaruga, Gwidon Jelonek, 

Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena Maciążka, Jan 

Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta Wierzbińska, Adam Wochal 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Maciej Janowski 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Adam Markowski 

 

NIEOBECNI (1) 

Katarzyna Kapica 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 10 

Starosta K. Smela zgłosił wniosek o odwołanie Krzysztofa Toczko ze stanowiska skarbnika 

powiatu częstochowskiego z dniem 27 kwietnia 2022, w związku z jego odejściem na 

emeryturę. Projekt uchwały w tej sprawie został radnym udostępniony w systemie  

eSesja. Starosta podziękował skarbnikowi za pracę podkreślając, że jako wójt, potem członek 

zarządu, a obecnie starosta razem przepracowali wiele lat i nie zdarzyło się, żeby budżet 

powiatu w jakiś sposób był mocno zagrożony. Owszem zdarzały się sytuacje trudne, bo nie 

zawsze musieli się zgadzać z każdą kwestią, ale drogą rozmów dochodzili do rozwiązań 

optymalnych. Prosi zatem o brawa dla skarbnika.  

 

Skarbnik K. Toczko poprosił, aby uchwałę, którą zaproponował starosta radni przegłosowali 

pozytywnie i tak samo uchwałę następną w sprawie powołanie nowego skarbnika, gdyż jego  

rekomendacja wobec kandydatury Agaty Osadnik-Trzepizur jest jak najbardziej pozytywna. 

Po 45 latach pracy chce odejść na emeryturę, więc chciałby podziękować za współpracę w  
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bieżącej kadencji, a także w kadencjach wcześniejszych, jako że pracuje na stanowisku 

skarbnika od 1999 roku z krótką przerwą. Bardzo sobie ceni ten okres pracy zawodowej, w 

zdecydowanej większości związany z samorządem powiatowym. Chciałby się dzisiaj 

pożegnać i podziękować Radzie za współpracę. Również jutro będzie dziękował Zarządowi  

Powiatu oraz wszystkim pracownikom starostwa i całego powiatu. Zaprasza zatem również 

radnych na jutrzejsze pożegnane spotkanie. Praca z Radą na rzecz powiatu była dla niego 

twórcza i rozwojowa merytorycznie. Jest szczęśliwy, że mógł współpracować z radnymi i 

dziękuję za wspólną pracę. Dziękuję też za słowa przyjaźni, otuchy oraz  wyrozumiałość i 

akceptację. Dziękuję za słowa krytyki, które czasami się zdarzały, choć nie były częste. 

Współpraca między nimi na ogół układała się pozytywnie i za to też dziękuję. Jest 

zadowolony i pełen satysfakcji. Liczy na kolejne kontakty, już osobiste i pozazawodowe. 

Odchodząc chciałby życzyć wszystkim w Radzie dalszej owocnej pracy na rzecz powiatu w 

obecnej kadencji i w kadencjach następnych.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził, że skarbnik Krzysztof Toczko to człowiek 

instytucja. Cała Rada składa mu podziękowania za wiele lat pracy i za różne zmagania 

finansowe, gdzie jak każdy ekonomista pilnował cyferek wykazując się przy tym wzorową  

postawą urzędnika. Przez te kilkadziesiąt lat nie było takich sytuacji, które mogłyby położyć 

cień na finanse powiatu. Chwała mu za to. Czasami rozmowy były trudne, ale merytoryczne i 

finał był zawsze dobry, bo tak to powinno wyglądać, że w sporze pojawiają się wnioski, które  

budują powiat i jest pewność, że nic się nie stanie. Za chwilę w dowód wdzięczności wręczy 

odchodzącemu skarbnikowi  biało – czerwono - zielone kwiaty, który reprezentują też zielone 

ugrupowanie polityczne. Niemniej jednak, niezależnie od barw politycznych będą dzisiaj 

dziękować skarbnikowi, więc za chwilę udzieli kolegom głosu.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości I. Palutek w imieniu Klubu 

podziękował skarbnikowi za współpracę, jakiej doświadczyli w starostwie powiatowym. 

Padały też uwagi krytyczne, ale czepiali się cyfr, a nie samego Krzysztofa Toczki, który 

zawsze był uważany za fachowca i zawsze mówiło się o nim bardzo pozytywnie. Do cyfr 

mieli czasami zastrzeżenia, myśli, że zasadne i w dalszym ciągu chyba tak będzie. Życzy 

dobrego zdrowia i dalszych spotykań.  

 

Członek Zarządu A. Morzyk powiedział, że skarbnika Krzysztofa Toczko poznał w 2014 

roku, gdy po raz pierwszy został radnym powiatu częstochowskiego i wtedy dostrzegł, że 

skarbnik jest osobą bardzo merytoryczną i takie zdanie nadal podtrzymuje. W obecnej 

kadencji, w której objął funkcję członka Zarządu poznał też inne oblicze skarbnika, jako 

osoby, która mocno broni twierdzy finansów publicznych i bezpieczeństwa budżetu powiatu. 

Oczywiście nie zawsze się ze sobą zgadzali, ale poprzez dyskusje merytoryczne dochodzili do 

konsensusu. Skarbnik Krzysztof Toczko zawsze stał na straży budżetu powiatu 

częstochowskiego i w tym miejscu za to serdecznie mu dziękuje, ale też dziękuje za naukę, 

którą mógł czerpać od tak doświadczonej osoby i za współpracę. Życzy wszystkiego dobrego. 

Niechaj ten następny czas będzie tym czasem najlepszym, spożytkowanym na pasje i 

kontakty z rodziną.  

 

Członek Zarządu H. Kasiura przypomniał, że w czasie tworzenia powiatów w oparciu o 

struktury urzędów rejonowych, Krzysztof Toczko jako ówczesny Kierownik Urzędu 

Rejonowego przyjmował radnych, przyszłych liderów, którzy mieli przygotować podwaliny i 

zręby pod dzisiejszy powiat częstochowski. To w jego gabinecie wówczas obradowano i 

przygotowywano zabezpieczenie na zimowe utrzymanie dróg oraz regulamin i statut powiatu. 

Miał wtedy przyjemność zgłosić go na skarbnika powiatu częstochowskiego i miał 

przyjemność pracować z nim przez 23 lata, z czego przez okres 2 lat był również sekretarzem 

powiatu, który organizował i nadzorował struktury wydziałów. Miarą oceny pracy skarbnika 

wraz z wydziałem finansowym jest prawidłowe przygotowanie budżetu i prawidłowe 
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wydatkowanie, co podlega ocenie Regionalnej Izby Obrachunkowej. Dlatego trzeba 

podkreślić, że przez te 6 kadencji, które zasiada w Radzie nigdy nie było kłopotów z oceną i z 

zaleceniami wydanymi przez RIO, bo zawsze ocena ta była pozytywna i nikt nie był 

pociągany do dyscypliny finansów publicznych. Chciałby zatem za ten okres pracy w  

powiecie częstochowskim złożyć najserdeczniejsze podziękowania. Choć czasem w toku 

debaty dzieliły ich różne sytuacje i drogi zawodowe, to zawsze dochodzili do konkluzji i  

zawsze szanowali się nawzajem. Serdecznie mu zatem dziękuje, nie tylko jako skarbnikowi, 

ale i koledze, którego zna od 37 lat. Wspomniał przy tym świętej pamięci Dionizego Cieślika, 

naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska, który też był ich przyjacielem i życzył przede 

wszystkim zdrowia. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady U. Całusińska wyraziła dumę, że przez kilka kadencji mogła  

pracować z taką opoką, jaką jest skarbnik powiatu merytorycznie przygotowany do swojej 

funkcji i potrafiący współpracować z ludźmi, co jest niezwykle trudne. Chciała mu zatem 

podziękować i rozgłosić w Polsce, jakiego to powiat miał porządnego człowieka i 

merytorycznego fachowca. Odchodzi on teraz na zasłużoną emeryturę, wobec tego prosi 

przyjąć od niej i od społeczeństwa, któremu służył podziękowania, bo dzięki jego wiedzy 

udało się zrobić bardzo wiele. Przy okazji wita też wielką damę starostwa Agatę Osadnik-

Trzepizur, kandydatkę na nowego skarbnika. Z nią też miała okazję współpracować i to też 

jest osoba, której praca i postawa spowodowały powierzenie jej najważniejszego stanowiska 

w powiecie, poza starostami. Życzy jej, aby była spokojna o współpracę i oparcie w Radzie, a 

przede wszystkim o szacunek tych, którzy pani tę posadę dali, to znaczy, żeby zawsze z nimi 

potrafiła współpracować. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat podziękował wiceprzewodniczącej za słowa uznania, choć  

nieco za wcześnie złożyła laudację, bo jeszcze nie wiadomo, jaki będzie wynik głosowania, 

choć sam nie ma wątpliwości. Niemniej dziękuje za ciepłe słowa, barwne jak zwykle i 

literacko wzbogacone. 

 

Radny A. Markowski powiedział, że teraz po wszystkich wypowiedziach zastanawiają się w 

klubie jak zagłosować, bo w zasadzie to powinni być „przeciw” i nie pozwolić odejść na 

emeryturę takiemu fachowcowi. Wspomniał przy tym, jak w I kadencji  do klub AWS po 

bardzo męczących pytaniach do ówczesnego starosty podszedł kandydat na skarbnika  

K. Toczko i poprosił  o niezadawanie pytań. Tą prostotą wypowiedzi i szczerością ich tak 

ujął, że rzeczywiście nie zadali mu żadnego pytania, co można odczytać, jako dowód 

zaufania. Życzy zatem wszystkiego dobrego na ten czas wypoczynku po zawirowaniach i  

turbulencjach finansowych i czasami bardzo kurczowego trzymania się budżetu, co przyznaje, 

było trudne do wytrzymania, ale rozumie, że ktoś musi mówić nie. Jednocześnie bardzo 

serdecznie życzy, żeby nowa pani skarbnik nie używała tego słowa tak nadmiernie często. 

Życzy też, aby stan finansów powiatu na to pozwalał, także na pewien luz dla skarbnika, żeby 

mogła dysponować środkami publicznymi merytorycznie i sprawiedliwie, bo taka na pewno 

pani skarbnik jest i tak ją znamy z okresu, kiedy była skarbnikiem.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wręczył kwiaty odchodzącemu ze stanowiska skarbnikowi 

Krzysztofowi Toczko wraz z podziękowaniami.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zaprosił do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie 

odwołania Skarbnika Powiatu Częstochowskiego. Dyskusja praktycznie już się odbyła, ale 

gdyby radni chcieli zadać pytania, czy uwagi do treści uchwały, to zaprasza. Wobec braku 

dalszych głosów poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XXXVI/265/2022 w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu 

Częstochowskiego jednogłośnie: 24 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu.  



 9 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie odwołania skarbnika powiatu częstochowskiego 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena 

Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta 

Wierzbińska, Adam Wochal 

 

NIEOBECNI (1) 

Katarzyna Kapica 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały dziękując jeszcze raz 

skarbnikowi.   

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie powołania 

skarbnika powiatu częstochowskiego został udostępniony w systemie eSesja. Prosi starostę o 

zabranie głosu i rekomendację.  

 

Starosta K. Smela zawnioskował o powołanie Agaty Osadnik - Trzepizur na stanowisko 

skarbnika powiatu częstochowskiego z dniem 28 kwietnia 2022 roku z uwagi na odwołanie 

Krzysztofa Toczko ze stanowiska. Kandydatka jeszcze parę miesięcy temu miała wątpliwości, 

ale po wielu rozmowach i po utwierdzeniu się, że są w stanie się porozumieć stwierdziła, że 

zmierzy się z rzeczywistością na ciut wyższym poziomie. Zarząd w tej sytuacji nie musi 

zasięgać opinii, bo tutaj wychodzi czysta merytoryka i pewność, że pani Agata sobie z 

tematem poradzi. Nauczyciela miała dobrego, a sprawy są jej dobrze znane. Pani Agata też 

nas już rozgryzła i wie, do którego poziomu może z nami debatować i kiedy przychodzi czas 

decyzji. Jest pewien, że i ta decyzja dzisiejsza też będzie dobra, dlatego prosi Radę, aby 

przyjęła wniosek. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zaprosił do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie 

powołania Skarbnika Powiatu Częstochowskiego. Wprawdzie temat był już poruszany 

wcześniej, ale być może są pytania i uwagi do projektu uchwały. Wobec braku dalszych 

głosów poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XXXVI/266/2022 w sprawie powołania Skarbnika 

Powiatu Częstochowskiego jednogłośnie: 24 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 7 

do niniejszego protokołu.  

Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie powołania skarbnika powiatu częstochowskiego 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena 

Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta 

Wierzbińska, Adam Wochal 

 

NIEOBECNI (1) 

Katarzyna Kapica 

  

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  
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Naczelnik Wydziału Finansowego A. Osadnik-Trzepizur powiedziała, że otrzymanie tak 

dużego mandatu zaufania od szefów jest dla niej bardzo wzruszającym momentem.  

Szczególnie dziękuje staroście za rekomendację. Większość radnych ją zna, bo jej historia 

pracy jest tak długa, jak urząd funkcjonuje. Jeśli chodzi o finanse powiatu, to nie są dla niej 

nowością. Obiecuje, że wszystkie jej starania pójdą w tym kierunku, aby współpraca układała 

się jak najlepiej. Dziękuję za współpracę panu skarbnikowi, który historię pracy ma tutaj 

bardzo długą. Bywało różnie, ale myśli, że zawsze dochodzili do porozumienia. Bardzo 

serdecznie dziękuje także radnym, którzy jej zaufali i oddali głos powołujący ją na 

stanowisko skarbnika. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat jeszcze raz złożył gratulacje zapraszając do trudnej pracy. 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że ”Ocena zasobów pomocy społecznej” 

została udostępnione w systemie eSesja i zaakceptowana przez komisję merytoryczną. Punkt 

został wprowadzony do porządku obrad w dniu sesji. Zapytał, czy są uwagi i zapytania do 

sprawozdania. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. 

sprawozdanie. 

 

Rada Powiatu w obecności 24 radnych: jednogłośnie 24 głosami „za” przyjęła ”Ocenę 

zasobów pomocy społecznej” stanowiącą załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
Wyniki głosowania 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Urszula Całusińska, Mieczysław Chudzik, Grzegorz Dyner, Marianna Dziura, Andrzej Goldsztajn, Maciej Janowski, Adam Jaruga, 

Gwidon Jelonek, Henryk Kasiura, Robert Knysak, Monika Kosielak, Andrzej Kubat, Bożena Lara, Elżbieta Łągiewka, Magdalena 

Maciążka, Adam Markowski, Jan Miarzyński, Adam Morzyk, Ignacy Palutek, Krzysztof Smela, Joanna Tekiela, Danuta Tomza, Edyta 

Wierzbińska, Adam Wochal 

 

NIEOBECNI (1) 

Katarzyna Kapica 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że w okresie od ostatniej sesji tj. od 31 

marca 2022 roku do Rady Powiatu wpłynęły materiały będące przedmiotem obrad sesji oraz 

różnego rodzaju zaproszenia i oferty szkoleń, które pozostają do wglądu w biurze rady.  

 

Ad. 14 

Na wniosek Przewodniczącego Rady A. Kubat radni wysłuchali nagrania - piosenki dzieci 

ze Starczy odśpiewanej w ramach wsparcia dla Ukrainy. 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 11:40 zamknął 

obrady XXXVI Sesji Rady Powiatu.  

 

Sesja była transmitowana i utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępnione w BIP i na stronie internetowej powiatu. Płyta CD z nagraniem audio oraz 

transkrypcją stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

 

Protokół sporządziła Iwona Ciniewska   

 


